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Kjære Partivenner  
 

Malin Lifvergren, Leder NF Arbeiderparti: 
 

Tusen takk for gjenvalg og tillit hos 
dere. Jeg er oppriktig stolt over å være 
leder av et kommuneparti som Nordre 
Follo, med engasjerte medlemmer som 
virkelig vil dra partiet og kommunen 
fremover. Tusen takk! 

 

Den 29. januar 
var det årsmø-
te i partiet, og 
nok en gang 
måtte dette bli 
på  teams . 
Mange av oss 
begynner å bli 
svært vant til 

slike møter Men vi alle kan vel være 
enig i at det å ha årsmøte fysisk er å 
foretrekke. 
 

Jeg har en god følelse for at våren nok 
vil se mye lysere ut til å kunne drive 
partipolitikk, og at det blir mer fysisk 
tilstedeværelse. Men jeg tror nok at 
digitale møter ikke vil bli borte, selv om 
vi kan treffes på vanlige møter. Vi skal 
heller se på det som en ressurs og kan 
tilby begge deler for våre medlemmer. 
Ikke alle kan møte fysisk på grunn av 
barn, sykdom eller andre ting som kan 
hindre fysisk tilstedeværelse. Da er det 
viktig at et fremoverlent parti kan tilby 
begge mulighetene, og gi mulighet til 
engasjement.  
 

Jeg vil selvsagt ta med meg alle gode 
innspill jeg fikk på årsmøtet, inn i det 
videre arbeidet, sammen med styret.  
 

Dette året vil bli preget av programar-
beid og sikre at vi har det beste pro-
grammet, og at vi er det beste valget 
for våre velgere. Her ønskes det at alle 
medlemmer skal og kan bidra, så det 
er bare å følge med når prosessen er i 
gang.  
 

Vi er også i gang med den lange valg-
kampen og som gruppeleder, Odd-
bjørn Lager Nesje sa på lørdag, må vi 
gjøre dette sammen. Vi må snakke om 

partiet, kommentere i kommentarfel-
tet i ulike medier. Skriv leserinnlegg 
og vær aktiv. Jeg er helt sikker på at 
hvis alle gjør litt, har vi kommet langt.  
 

Jeg gleder meg til å se dere alle når 
vi plutselig sees igjen.  
 

 
***** 

 

Strategisk tidspunkt for 
vedtak i år. 
 

Arvid Herland: 
 

De fleste medlemmer av Nordre Follo 
Arbeiderparti er klar over at planer for 
statlig satsning på grenseoverskri-
dende jernbaner i realiteten ikke fin-

nes. I 2022 er vi 
fremdeles i 
Europas utkant 
i så måte, utro-
lig nok. Nåti-
dens forbindel-
se over Kornsjø 
er gammeldags 
og lite funksjo-

nell etter dagens krav. Landbasert 
trafikk foregår med privatbil, buss og 
trailere. Uten gjennomføring av alter-
native forslag fra toginteressegrupper 
til løsning, vil det i overskuelig fremtid 
fortsette slik (intercity skrinlagt).                        
Det naturlige spørsmål er da: «Har 
ikke dagens politikere fra ulike ståste-
der et moralsk ansvar for å legge 

tilrette for neste generasjon?»  
 
Et kjent utsagn fra en av fortidens 
store politikere i Europa er følgende. 
«Politikere tenker på neste valg, mens 
statsmenn tenker på neste genera-
sjon». Dette utsagnet passer midt i 
blinken når det gjelder samferdsel 
sydover fra Norge. En sak som trenger 
en rask løsning. 
 
Toginteressegrupper i Norge og Sveri-
ge har for lengst innsett at fra statlig 
hold i disse to landene, kan det ikke 
forventes løsninger. Undertegnede har 
i 10 år vært medlem av en slik ideell 
gruppe (Tenk Grønn Bane 2025). 
Gruppa har i all hovedsak bestått av 
personer fra Indre Østfold, pluss noen 
få andre. I alle disse årene har ulike 
skisser til løsninger blitt drøftet, i nært 
samarbeid med Grensekomiteen i 
Indre  Østfold.  
 
For kort tid siden ble det arrangert et 
s to r t  mø te  i  Uddeva l l a  om 
«Skagerakbanen». På møtet var jeg 
denne gangen invitert som rådgiver for 
Grensekomiteen. Forslaget om en 
hypermoderne høyhastighetsbane 
kom i utgangspunktet fra kommunale 
næringsinteresser i Uddevalla. Sann-
synligvis det aller beste forslaget til 
løsning, med finansiering utenfor stats-
budsjettet. Det som trengs av statlig 
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Kort og godt ... Følgende styre ble valgt: 
 

• Leder: Ove K Kjølstad 
• Nestleder: Roberta Bieltvedt Pimen-

tel 
• Sekretær: Marianne Montgomery 
• Kasserer: Eirik Haugen 
• Medlemsansvarlig: Pier Saif  
• Styremedlem: Gunvor Eldegard 
• Styremedlem: Derin Mahmood 
• 1. varamedlem: Per-Kristian Thors-

rud 
• 2. varamedlem: Kristian Taagerud 
• 3. varamedlem: Turid Johansen 
• 4. varamedlem: Odd Jørgen Steen  
 
Turid Johansen ble takket av som 
kasserer selv om hun fortsetter som 
varamedlem. Turid har vært kasserer i 
nærmere 25 av de siste 30 årene i 
laget. Takk for en fabelaktig innsats 
Turid! 
 

***** 

Årsmøte i Langhus og  
Siggerud  Arbeiderlag. 
 

Per-Ole Melgård, Partilagsleder: 
 

Langhus og Siggerud AP-lag avholdt 
13. januar sitt årsmøte og valgte dette 
styret:  
• Leder: Per Ole Melgård 
• Nestleder: Emilie Olsen Berg 
• Sekretær: Annar Bakken 
• Kasserer: Dagfinn Thoresen 
• Medlemsansvarlig: Tuva Moflag 
• Styremedlemmer: Shahid Jamil og 

Inger-Lise Andresen.  
 

En god blanding av nye og erfarne 
folk i denne sammenhengen! Styret 
har hatt sitt første teams-møte, og 
håper at denne våren skal gi åpning 

for flere fysiske 
treff i alle sam-
menhenger! 
 

På årsmøtet 
var det en stor 
sak som skapte 
engasjement: 
Oppspl i t t ing , 
eller ikke, av 

Viken. Årsmøtet vedtok enstemmig en 
uttalelse for oppsplitting av Viken, som 
er oversendt både Viken fylkeskom-
mune og Viken Arbeiderparti. 
 

(Fortsetter på side 3) 

Vi lever i en merkelig tid. 
«Regjeringsskuta» seiler i storm 
og urolig sjø. Pandemi og strømkri-

se har ikke gjort 
seilasen enkel.  
 
Det har ikke 
vært mye ro til å 
levere ny poli-
tikk. Det er der-
for beundrings-
verdig at regje-

ringen allerede etter kort tid har 
klart å levere god politikk på så 
mange punkter. De fleste løftene i 
Arbeiderpartiets 100-dagers pro-
gram er allerede innfridd. Etter 
hvert som situasjonen normaliserer 
seg, vil nok velgerne oppdage end-
ringene og gi oss støtte gjennom 
meningsmålingene. 
 
For en stund siden dukket det opp 
noen  «løse kanoner» på dekk. Ja, 
noe av det groveste skytset, selve 
kjernen i artilleriet, var på ville vei-
er og truet med å senke skuta.  
 
I skrivende stund erfarer vi imidler-
tid at noen, kanskje skipperen, har 
sørget for at kanonene ble surret, 
og at skuta foreløpig styrer mot 
renere farvann. Hva som virkelig 
fikk ledelsen i Akershus Ap til å 
bråsnu, og nå går inn for oppdeling 
av Viken får vi ikke vite før noen 
skriver sine memoarer. Vi kan bare 
ane. 
 
Lørdag ble det avviklet årsmøte i 
Nordre Follo Arbeiderparti. I lokal-
partiet er det årets viktigste møte.  
På grunn av pandemien ble møtet 
avviklet «digitalt». Mange medlem-
mer, særlig eldre, behersker ikke 
denne teknikken, og blir derfor 
utelukket fra å delta. Det er et de-
mokratisk problem. Jeg håper der-
for det blir siste gang. La det for all 
del ikke bli en norm for medlems-
møtene framover. Husk: «Alle skal 
med»! Kort og godt. 

finansiell medvirkning, er en statlig 
garanti for en del av investerings-
budsjettet som er på 100 mrd.                         
 
Tiden er inne til å få løftet prosjektet 
opp til det politiske nivå som er nød-
vendig. Tre tidligere samferdselsmi-
nistere har vært positive i så måte. 
Vår tid er nå. Her kan Nordre Follo 
Ap spille en avgjørende rolle.  
 
Jeg kan ikke gå inn i alle detaljer i 
prosjektet her og nå. Det blir for 
mye. Vi er heldige som har to unge 
stortingsrepresentanter som kan 
bruke sine kanaler i maktens korrido-
rer. Kommunene langs Skagerrak-
kysten har kommet langt i sin plan-
legging. I 2022 forventes det klare 
signaler fra Norge. Vi kan greie å få 
vedtatt en strategi videre for prosjek-
tet. En strategi for all fremtid, dersom 
politisk vilje finnes. 
 

***** 
 

Årsmøte i Ski og Kråkstad 
Arbeiderlag. 
 

Ove K Kjølstad, Partilagsleder: 
 

Laget holdt årsmøte 18. januar på 
Waldemarhøy med 15 medlemmer til 

stede. Laget 
hadde en 
positiv økono-
mi i 2021 og 
ser lyst på 
lagets fremtid.  
 

Man vedtok 
en årsplan for 

2022 hvor man la vekt på rekrutte-
ring, medlemspleie, studiearbeid og 
arrangement av eksterne folkemøter 
og interne nettverksmøter.  
 
Politisk vil man særlig jobbe inn mot 
kommuneplanarbeidet, og man øns-
ker å promotere en ny høyhastighets 
jernbane til kontinentet. Laget vil 
delta i partiets vår- og høstkampan-
jer og man ønsker å gjennomføre en 
ny klesbyttedag. Laget håper på at 
man kan gjennomføre en tradisjonell 
1. mai i 2022, og at man får satt so-
siale aktiviteter også på dagsorden. 
 

(Fortsatt fra side 1) 
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Det er godt med engasjement, men 
det er trist at vi må bruke så mye 
energi på en sak som burde vært 
selvsagt. Viken er en borgerlig feilkon-
struksjon, og vi kan ikke være redd for 
å bruke penger på å rette opp i bor-
gerlige feil. At vi må bruke så mye tid 
på å få vår egen ledelse (Akershus) til 
å innse dette, er bare trist. 
 
Vi skulle nå fokusert på at vi har en 
regjering som definitivt tar Norge i 
riktig retning!  
 
Det er ikke langt unna at man faktisk 
klarte på innfri alle 100-dagersløfter 
som ble gitt, og det er imponerende! 
Særlig med tanke på at man må løse 
en strømpriskrise påført oss av den 
avgåtte regjeringen og den svært 
spente situasjonen øst i Europa.  
 
Vi har fått en regjering som er med 
oss, og vi burde brukt energien vår på 
å dyrke det gode som er i ferd med å 
skje, heller enn å måtte jage våre 
egne til å se det opplagte: Viken må 
splittes opp, og det må splittes opp 
nå. Forhåpentligvis gir representant-
skapet i Viken Ap klar marsjordre om 
dette. 
 

***** 
 

Varmtvannsbasseng. 
 

Einar Knutsen, Styremedlem Oppegård  
Arbeiderlag: 
 

Da vi ble til Viken ble vi sviktet for vi 
gikk fra blå Oppegård til Nordre Follo. 
 
Ja, vi fikk ordfører etter at partiet had-
de en intensjon med Høyre. Der skul-
le H ha ordfø-
rer og A vara-
ordfører, men 
begge skulle 
ha samme 
lønn. Heldigvis 
er det med-
lemmene som 
b e s t e m m e r 
111 Nei og 
hele 9 ja. Men det var etter sammen-
slåing uten avstemning i Oppegård - 
jeg ble ikke spurt.  
 

(Fortsatt fra side 2) I mars 20 ble det nedstengning. Da var 
vi 16 grupper a 15 personer som bruk-
te varmtvannsbassenget. Vi var så 
heldige å ha badevakt som trillet rulle-
stolbrukerne som trengte, det ut i 
vann. For så å fjerne stolene, til bru-
kerne skulle opp igjen. 
 
Men så kom den katastrofen at første-
mann til mølla fikk plass. Dette er en 
katastrofe for de som har behov, og 
ikke engang var klar over endringen. 
De sykeste brukerne ble utestengt i en 
kommune som er fin og bo i. Men bru-
kerne av varmtvannsbasseng på 
Høyås er det ikke på langtnær tatt vare 
på. De sykeste er helt tydelig ute-
stengt,  for de er avhengig av hjelp, og 
badevaktene er fjernet.  
 
Husk at vi har kommunevalg i 2023,og 
jeg vil gjerne ha samme ordfører. Men 
da må vi holde ord til velgerne og vise 
at vi er til å stole på.  
 
Buskerud og Østfold vil holde ord til 
velgerne, men Akershus Ap vil at Vi-
ken skal bestå. Vi i Oppegård Arbei-
derlag vil holde ord til velgerne og er 
mot Viken. Jeg vil ikke at AP støtter 
Høyres Viken som folket var imot. Skal 
vi vinne valg må vi være til å stole på.  
 

***** 
 

Norsk presse og politiske  
Redaktører. 
 

Per Nygård: 
 

Det kan være litt av hvert, fra det brilli-
ante til det vi kan karakterisere som 
søppel. Det kan sies om både presse-
organene og 
de politiske 
redaktører. 
 

Det er Frithjof 
J a c o b s e n , 
politisk redak-
tør hos Da-
gens Nærings-
liv og med lang 
bakgrunn fra 
andre presseorgan, jeg vil kommente-
re nå.  
 
Det er ikke tvil om hans dyktighet, og 
det er en viktig egenskap, men ikke 

den eneste som er viktig. Erna Solberg 
er også dyktig, men hva med andre 
kvaliteter, som holdninger, ryddighet 
osv..  .. og slik er det også med blant 
annet politiske redaktører. 
 
Lørdag 29. januar har Jacobsen et 
lengre innlegg om striden i Akershus 
arbeiderparti. Han er jo ikke alene om 
det, og mange ganger har jeg irritert 
meg over hans kraftfulle oppfatninger. 
Denne gang er det ikke det jeg irriterer 
meg over, tvert imot synes jeg slugge-
ren har et svært godt innlegg, men 
spørsmålet er: Hvor har han det fra, de 
endringer han ser kan komme i ledel-
sen for Arbeiderpartiet? 
 
For det er jo ikke småtterier han lanse-
rer trolig vil komme: «Tonje Brenna 
kan komme  inn som en ny nestleder, 
kanskje også en fremtidig partileder» , 
hun nevnes stadig oftere ifølge Jacob-
sen. Hmm, er det en spekulasjon eller 
bygger det på noe mer?  
 
Jacobsen avslutter slik..sitat «Men det 
er ingen grunn til å stemple det som 
urent eller umoralsk av den grunn. 
Maktkamper mellom fylkeslag og fløy-
er er en grunnleggende del av Aps 
historie. I flere perioder har det sørget 
for å holde partiet politisk vitalt. Men å 
gjemme et utpreget politisk motiv bak 
en plutselig omsorg for finanser er 
komisk. Slike manøvre pleier å være 
litt bedre kamuflert. Det spørs om det 
holder helt inn for Huitfeldt og Brenna 
neste helg»...sitat slutt. 
 
Min kommentar: Det er tragisk at vi har 
det slik i perioder, også med deltakel-
se av noen av våre lokale. Kan noen 
fortelle hva som er definisjonen på 
fraksjonsvirksomhet som kan medføre 
eksklusjon fra partiet? Det ble jeg for-
talt da jeg meldte meg inn i partiet for 
en del år siden, og som jeg synes er 
helt riktig. 
 

***** 
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Navn og adresse: 

Vi må bygge laget og dele 
seirene. 
 

Håvard Therkelsen, Nestleder Nordre 
Follo Ap: 
 

Kjære alle medlemmer! Vi står over-
for en tøff oppgave med å videreføre 
makten i Nordre Follo kommune. En 
tøff oppgave, som vi kan klare der-
som vi står sammen og forbereder 

oss på lokal-
v a l g k a m p e n 
tidlig. 
 

På årsmøtet 
lørdag 29. ja-
nuar viste en 
gjennomgang 
fra kommune-
styregruppen 
de mange go-

de resultatene vi har fått til i kommu-
nen siden 2019 med Arbeiderpartiet 
ved roret. Vi har satset på et seriøst 
og anstendig arbeidsliv gjennom 
seriøsitetsmodellen. Vi har innført 
klimabudsjett for kommunen. Og vi 
har forbedret økonomien gjennom en 
nødvendige omstilling. 
 
Dette er viktige saker som viser at 
Arbeiderpartiet får gjennomslag for 
sin politikk. Vi styrer med stødig 
hånd. Jeg kunne også trukket frem at 
vi har bevart Kolben kino, økt kort-
tidsplasser for demente, vedtatt byg-
ging av svømmehall på Langhus og 
økt investeringene i infrastruktur. 
 

Gruppeleder i kommunestyregruppa, 
Oddbjørn Lager Nesje, listet opp 38 
punkter med gjennomslag denne 
perioden; som strekker seg fra lavere 
makspris på barnehagene, til økt 
lærertetthet og 500 millioner kroner 
til oppgradering av avløpsnettet. Det 
investeres i skoler og barnehager, 
sykehjem og bedre vedlikehold av 
kommunens bygg. 
 

Med Arbeiderpartiet og ordfører Han-

Kjære partikamerater, håper det 
står bra til! 
 

Kjell-Arne Ekeberg, Kommunestyrerepre-
sentant: 
 

Januar er i skrivende stund straks 
over. En uvanlig varm og vindfull må-
ned har det vært. Koronaen med dens 
restriksjoner har tæret på mange, og 
også på vårt partiliv, her i Nordre Fol-
lo.  
 

Tirsdag 1. februar kunngjør trolig re-
gjerninga betydelig lettelser. Vi får 

håpe at det er 
startskuddet 
på en norma-
lisering av 
situasjonen i 
barnehager, 
skoler, helse-
vesen og for 
vårt mangfol-

dige organisasjonsliv.  
 
Årsmøtet på Teams samla godt og vel 
femti av oss foran skjermene. Etter 
min vurdering var dette, til tross for at 
vi ikke kunne møtes fysisk, et av de 
beste medlemsmøtene i vårt kommu-
neparti! Mange var aktive. Saklige 
innlegg. Kameratslig tone. Viktige ved-
tak og valg. Godt leda. 
 

Sjøl blei jeg valgt til leder av Nomina-
sjonskomiteen, som ellers består av 
Eva Haga Rogneflåten, Gunvor Elde-
gard, Harald Teigen og Sunniva Sal-
vesen fra AUF. Vi utgjør en bredt sam-
mensatt komite. Vi vil jobbe oss fram 
til et mest mulig omforent forslag til 
nominasjonsmøtet. 
 

Til slutt: La oss håpe - og gi vårt bi-
drag til - at vårt kjære parti og regje-
ring snarest får arbeidsro og indre 
samhold! Landet trenger et sterkt ar-
beiderparti! Et parti som kan bruke tida 
si på å iverksette vedtatt politikk - og å 
utvikle ny politikk for framtida! 

 

 
***** 

 

ne Opdan ved roret har Nordre Follo 
utviklet seg i en positiv og trygg ret-
ning, til tross for svært krevende tider 
både med pandemi og meget kreven-
de økonomi. Det viser at styringspar-
tiet både har et godt lag med profiler 
og en kaptein og styrmann på skuta i 
ordfører og gruppeleder som gjør at vi 
er godt rustet for den neste valgkam-
pen.  
 

Men – for at vi skal vinne kommune-
valget i 2023 må vi allerede nå brette 
opp ermene og fortelle de gode histo-
riene om våre seire: Vi må verve flere 
medlemmer. Vi må skrive flere leser-
innlegg fra kommunestyrerepresen-
tanter og medlemmer. Vi må invitere 
oss inn på flere arbeidsplasser og vi 
må få en meget bred og god forank-
ring i utarbeidelsen av det nye parti-
programmet for Arbeiderpartiet i kom-
munen for perioden 2023-2027. 
 

I Arbeiderpartiet tror vi at vi best løser 
de store oppgavene sammen. Vi tror 
på fellesskapet. At du får mer ved å 
dele. At man må måle samfunnet ne-
denfra, og ikke kun se på saldoen til 
de rikeste. 
 

Lykke til med forberedelsene til en 
lang og krevende lokalvalgkamp! 
Startskuddet går nå. 
 

***** 
 

Norge følger ikke opp. 
 

Arvid Herland: 
 

Undertegnede har i løpet av en god 
del år nå prøvd å belyse en del for-
hold ved norsk jernbanepolitikk som 
ikke er særlig bra. Selv i disse miljø-
verntider har Norge ikke kommet så 
mye lenger i det som har vært et uttalt 
mål i flere tiår, vi trenger en bedre og 
mer effektiv jernbane. Hvorfor har ikke 
Norge planer om å bli tilsluttet det 
europeiske høyhastighetsnettet? Nor-

(Fortsetter på side 5) 
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den og Europa ellers forstår ikke hvor-
for det er slik. Lenger nede skal jeg 
forsøke på noe av forklaringen for at vi 
ikke får ferdigstilt noe som helst.  
 

Den største forandring de siste 8 årene 
har vært nye navn og farger på togene, 
samt at det administrative har økt fra 
11 til 50 direktører. Europa er utenfor 
tankefeltet, utrolig nok i 2022.  Det har 
vært skrevet og snakket mye om dette, 
også fra meg. Litt mye synes nok en-
kelte og jeg har fått mer og mindre 
skjulte signaler om at noen har fått 
høre nok. Men jeg akter ikke å gi meg. 
Ikke før Arbeiderpartiet viser i handling 
en mye hardere linje overfor Bane Nor, 
om direkte krav til resultater og nytenk-
ning når det gjelder utbygging.  
 

Bane Nor har blitt en stat i staten. 
Samferdselspolitikere på Stortinget må 
nå gå inn å ta direkte styring over Bane 
Nors manglende kraft når det gjelder å 
få prosjekter ferdigstilt. Et eksempel på 
dette er dobbeltspor til Moss. I 1996 
kom dobbeltsporet nesten til Moss, 
men bare nesten. Det stoppet i Sand-
bukta, en drøy km nord for Moss sta-
sjon. Man skulle da tro at det var en 
enkel sak å føre det videre, inn til en ny 
og mer tidsmessig nybygd stasjon. 
Men slik har det ikke gått. Man anså 
grunnforholdene videre som usikre og 
valgte å gå for en annen løsning. Men 
grunnforholdene var ikke verre enn at 
man klarte å bygge to store boligblok-
ker, tett innpå dagens enkeltspor, som 
er bygget på en mur. Dermed ble den-
ne traseen blokkert. 
 
Den videre historien om strekningen 
Sandbukta-Moss-Såstad er nærmest 
utrolig. Etter mye krangling og bråk ble 
dette den vedtatte løsning: Bane Nor 
rykket ca 1 km nordover igjen for å 
lage en tunnel gjennom Moss sentrum, 
til ny stasjon. Den blir liggende litt syd 
for dagens stasjon. Kostnadene til det-
te og tunnel og spor videre til Såstad 
ble anslått til ca 5 mrd. Dette er en 
strekning på 10 km. Grunnundersøkel-
sene i forkant gjennom sentrum viste 
seg å være svært mangelfulle. Mange 
hus ble revet, og i et område på over 
700 m oppdaget man «plutselig» store 
mengder kvikkleire, med en dybde på 

(Fortsatt fra side 4) hele 15 m og mer. Jo lenger ned 
man gravde, jo mer tynnflytende ble 
massen. Her må det nå altså til mas-
sive, meget kostbare tiltak. I motsatt 
fall er det risiko for at 1/3 av Moss 
sentrum kan rase ut i sjøen. Kostna-
dene nå er foreløpig beregnet til hele 
18 mrd kr. Ferdigstillelse kan man 
vente om 4-5 år. 
 

Det må ringe en bjelle for noen og 
enhver når en strekning på 35 km fra 
Ski vil ta ca 45 år å bygge, i et ter-
reng som ikke er særlig komplisert i 
utgangspunktet. Lignende grunnfor-
hold og med mye våtmark er det på 
intercitystrekningen videre til Halden.  
 

I NTP er det planer om at dobbelts-
poret stopper ved Seut. Dobbeltspor 
videre er totalt urealistisk av flere 
årsaker,  selv for en samferdselsmi-
nister fra Fredrikstad. Hele intercity-
prosjektet som ble fremlagt i 2012 er 
i realiteten skrinlagt. 
 

***** 
 

Fremtidstroen er en sentral 
del av Arbeiderpartiets ide-
ologi. 
 

Oddbjørn Lager Nesje, gruppeleder: 
 

Vi kan le av det nå, men i 1971 var 
det en reell debatt på Stortinget om 
fargefjernsyn skulle innføres som en 
prøveordning. Til slutt bestemte et 
flertall at vi kunne få lov til å se på 
fargefjernsyn i Norge. Senterpartiet 
og Venstre stemte mot. Men det gjor-

de også en-
kelte repre-
sentanter fra 
KrF og vårt 
eget parti. Det 
er fascineren-
de å se tilbake 
på dette kapit-
telet i den 

teknologiske utviklingen, og hvor 
sterk skepsis det kan være til nye 
løsninger. Løsninger som vi senere 
tar for gitt.  
 

En av mine mentorer på Universitet i 
Bergen og i partiet, professor Frank 
Aarebrot, sa en gang til meg at krop-
pen hans bare var et “verktøy for å 
frakte hjernen hans fra sted til sted.” 

Jeg elsket dette sitatet men først flere 
år senere gikk det opp for meg at han 
hadde lånt det fra en av mine favoritt-
forfattere, professor Arthur C. Clarke. 
Det gjorde ikke sitatet mindre interes-
sant. Heller det motsatte, fordi Clarke 
har skrevet noen av mine favorittbø-
ker, som for eksempel “2001 - en rom-
odysse” og “Møte med Rama.” Profes-
sor Clarke har også sagt at “politikere 
bør lese science fiction, ikke western 
og krim.” Selv om jeg er politiker liker 
jeg å lese bøker fra alle disse sjangre-
ne men det er ikke poenget her. Bud-
skapet hans er at vi må åpne opp sin-
net, være kreative og åpne for løs-
ninger som i dag kan virke fantasifulle 
og kanskje truende. Men som i mor-
gen blir en naturlig del av hverdagen 
vår. Akkurat som fargefjernsynet.  
 

For oss politikere er det viktig med en 
grunnleggende tro på at mennesker i 
fellesskap kan utrette store ting sam-
men. At vi bygger tillit til hverandre og 
fremsnakker tiltakene vi kommer frem 
til i fellesskap.  
 

En observasjon etter mange år i poli-
tikken er at det er lettere å være mot 
noe enn å være for noe. Derfor forsø-
ker vi hele tiden å finne alternative 
tiltak dersom vi ikke er enig med det 
som blir foreslått fra administrasjonen 
sin side. Du kan ikke alltid bare være 
mot, du må også finne alternativer. En 
lokalpolitikers hverdag består i stor 
grad av å sy sammen alternative for-
slag og kompromisser i saker der vi er 
uenig med det som administrasjonen 
kommer med. Det er slik vi som inn-
byggere kan delta og forankre beslut-
ningene i de folkevalgte organene. Et 
eksempel på dette er hvordan partier i 
folkevalgte organer forhandler og 
kommer frem til kompromisser under 
budsjettbehandlingene på høsten.  
 

Folkestyret i dag henger fortsatt tett 
sammen med de grunnleggende ideo-
logiske retningene. Selv tilhører vi et 
progressivt og sosialdemokratisk parti 
med mål om å endre samfunnet ved å 
jevne ut sosiale og økonomiske for-
skjeller og å bygge ut offentlige vel-
ferdsordninger for alle. For oss sosial-
demokrater ligger det i ryggmargen å 

(Fortsetter på side 6) 
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Jeg får ofte spørsmål om hvorfor jeg 
driver med politikk. Det korte svaret 
er at jeg ønsker at folk skal få det 
bedre. I virkeligheten er svaret mer 
komplekst, slik det også fremkom-
mer av dette innlegget. En viktig 
fellesnevner derimot er nettopp 
fremtidsoptimismen. Jeg har troen 
på at vi skal klare å skape et bedre 
samfunn for alle, at folk skal få det 
bedre, og at vi skal klare å levere fra 
oss kommunen i bedre stand til 
kommende generasjoner. Men da 
da må vi også tørre å ta noen tøffe 
valg og ha en grunnleggende tro på 
at endringer er nødvendig for at vi 
skal kunne utvikle oss.  
 
Det ble slutt på TV i svart-hvitt, 
smarttelefonen danket ut de gamle 
mobilene og Kodak gikk konkurs da 
de tviholdt på egne analoge løsning-
er i stedet for å la seg digitalisere. 
Lærdommen for oss alle, enten det 
er i privat eller offentlig sektor, er at 
vi må henge med i tiden, være kon-
kurransedyktige og satse på men-
nesker med erfaring og kompetanse. 
Da finner vi de beste løsningene i 
fellesskap!  

***** 

 

Dårlige meningsmålinger 
for Regjeringen etter val-
get. 
 

Per Nygård: 
 

Partivenner, la ikke depresjonen få 
overtaket. Fortsatt er det massivt 
flertall i Stortinget for Regjeringen, 
det samme som ved valget, selv om 
regjerings-partiene får svi i menings-
målingene nå. 
 
Det skyldes hovedsakelig to forhold 
tror jeg: Høye strømpriser, og fort-
satt strenge restriksjoner mot smitte-
spredning. Regjeringen er ikke skyld 
i noen av delene, men det er på et 

vis forståelig at velgerne er skuffet og 
skygger unna, inntil videre, de to re-
gjeringspartiene. 
 
Verre for Arbeiderpartiet er vedtaket i 
Akershus AP om Viken fylke, men 
som ikke er endelig vedtatt i fylkes-
partiet vårt. Den saken må vi selv 
erkjenne oss skyldig i, og håpe at det 
endelig vedtak blir som vårt parti lovet 
velgerne før valget. 
 
Forståelig er også enkeltes frustrerte 
reaksjon. De melder at om det blir 
som Akershus AP vedtok, vil de forla-
te partiet. Men det er ingen løsning, 
det vil bare forsterke problemene for 
oss som ikke vil ty til så drastiske 
skritt, som vil ta opp kampen videre 
for å vinne velgerne tilbake. 
 
Det er nesten 4 år til neste stortings-
valg, og nesten 2 år til lokalvalgene. 
Mye kan endre seg om vi svelger 
skuffelsene og fortsatt drar i samme 
retning. Bare våre politiske motstan-
dere tjener på at vi kaster kortene. 
Det er vel ikke det vi ønsker, når vi 
går skikkelig i oss selv ? 

 
***** 

 

Oppløs Viken. 
 

Tuva Moflag, Stortingsrepresentant. 
 

Nordre Follo Arbeiderparti fattet et 
klokt vedtak om Viken på årsmøtet. 
Velgerne må være trygge på at Arbei-

d e r p a r t i e t 
følger opp 
sakene vi har 
frontet i valg-
kampen. De 
siste ukene 
har flere parti-
kamerater i 
Nordre Follo 
tatt kontakt 

med meg og sagt: «jeg sto jo på 
stand i valgkampen og sa at vi skulle 
dele opp Viken hvis vi vant valget».  
 
Og heldigvis gjorde vi det!  I neste 
utgave av A-aktuelt, gleder jeg meg til 
å fortelle dere mer om all den gode 
poltikken regjeringen legger fram. 

(Fortsetter på side 7) 

ta en avsjekk med ideologien før vi tar 
viktige beslutninger: Hvordan beslut-
ningene vi tar er i tråd med det politis-
ke programmet vi gikk til valg på og 
vår egen ideologi.  
 
Å være progressiv betyr nettopp å 
være fremoverlent og å tro på fremti-
den. Troen på demokrati, frihet, rettfer-
dig fordeling og fremtidsoptimisme er 
et godt utgangspunkt når man skal 
behandle enkeltsaker. Refleksjoner 
over mitt eget ideologiske ståsted gir 
meg inspirasjon til å fortsette innsat-
sen for at vi som bor i Nordre Follo 
skal få det bedre.  
 
Det går riktig vei i kommunen vår. Vi 
skulle gjerne hatt mer penger, men 
omstillingsbehovet er tross alt mindre 
nå enn i starten av kommunestyrepe-
rioden i 2019. Vi bygger skoler og bar-
nehager, vi bygger idrettsanlegg og vi 
oppgraderer vann og avløpsnettet. 
Omstillingsprosessen i den ennå rela-
tivt ferske kommunen vår vil ta lang 
tid. For oss som styrer, er det derfor 
viktig å sørge for en bærekraftig drift i 
et tempo som gjør at vi både klarer å 
få orden på økonomien, samtidig som 
vi styrker tjenestetilbudet.  
 
Vi i Arbeiderpartiet er stolte av å fronte 
den politiske ledelsen av vår nye kom-
mune. Mye arbeid gjenstår men vi har 
markert oss som dyktige ledere av en 
ny kommune med store utfordringer. 
Vår investering i tid og ressurser for å 
koordinere og forankre standpunkt i 
den politiske ledelsen der seks partier 
er representert, har vært spesielt viktig 
for oss i denne perioden. Denne inves-
teringen gir oss tillit og legitimitet for et 
langsiktig samarbeid. Et samarbeid vi 
skal dyrke videre resten av denne pe-
rioden. Dette gir oss muligheter for å 
få gjennomslag for mye god Arbeider-
partipolitikk, noe vi så i blant annet 
budsjettet. Her klarer vi på tross av 
stram økonomi å skjerme de svakeste 
gruppene i samfunnet og bevare viktig 
velferdstilbud. Nå er det viktig at vi 
stoler på fremtidstroen vår, og fortset-
ter arbeidet med å få økonomien i ba-
lanse og skape et lokalsamfunn preget 
av fellesskap, trygghet og verdiskap-
ning. 

(Fortsatt fra side 5) 
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Representantskapet i Akershus 
Arbeiderparti: 
• Malin Lifvergren 
• Per Ole Melgård 
• Eva Haga Rogneflåten 
• Theo Mølster, AUF  
• Varamedlemmer: Arild Burud, An-

ne Grethe Eriksen, Annar Bakken 
og Madelene Lee Larsen, AUF  

  

Årsmøterepresentanter Sam-
funnshuset Kolbotn: 
Merete Bellingmo med vara Arild 
Burud 
 

Årsmøterepresentanter Folkets 
Hus Ski: 
Gerd Schaatun med vara Gunvor 
Eldegard 
 
Nominasjonskomite: 
• Eva Rogneflåten     med vara Mani 

Hussaini 
• Gunvor Eldegard  med vara Chris-

tian Braarud 
• Harald Teigen  med vara Per Ole 

Melgård 
• Sunniva Salvesen med vara Wil-

liam Salomonsen 
• Kjell Arne Ekeberg (leder) med 

vara May- Greth Valldal 
 

***** 
 

Regjeringen leverer. 
 

Husk at regjeringen kun har sittet i 
litt over 100 dager. De overtok et 
budsjett laget av Solbergregjeringen, 
men har likevel klart å innfri mange 
valgløfter. Her er noen eksempler:  

 

• Fagforeningsfradraget er økt 
med 50 prosent i år, og dobles til 
7700 kroner neste år. 

• Pendlerfradraget er økt ved å 
sette ned egenandelen til 14 000 
kroner. 

• Barnehageprisen reduseres med 
2800 kroner i året fra neste halv-
år. 

• 12 timers gratis kjernetid i skole-
fritidsordningen for alle første-
klassinger er innført. 

• Fergeprisene på riksvegferger og 
fylkesvegferger reduseres med 
30 prosent i år. 

• Feriepengetillegget for permitter-
te og arbeidsledige er gjeninn-
ført. Modellen fra 2021 viderefø-

res i 2022 og fra 2023 iverksettes 
en ny varig modell. 

• Personer som mottar arbeidsav-
klaringspenger får forlengelse 
dersom de ikke er ferdig avklart 
fra NAV eller helsevesenet. 

• ‘Det er lagt inn 220 millioner kro-
ner til å forbedre ordningen med 
brillestøtte for barn. 

• Privatiseringen og salget av Norge 
skal stanses. 

• Anbudsutsetting i jernbanen er 
stanset. 

• I gang med å stoppe høyrepartie-
nes privatiseringsreformer i helse- 
og omsorgssektoren. Fritt behand-
lingsvalg avvikles fra 2023. 

• Utsalget av Statskogs eiendom-
mer er stoppet. Denne regjeringen 
har ikke solgt ut skog. 

• Arbeidet med eierskapsmeldingen 
er satt i gang, slik at statlig kapital 
og eierskap bidrar til økt eksport, 
utviklingen av nye grønne verdi-
kjeder og flere arbeidsplasser. 

• Det er bevilget mer penger til 
NAV, gjennom varig styring og 
1000 flere tiltaksplasser, for at de 
skal kunne følge opp unge ledige 
tettere fremover. 

• Påbegynt arbeidet med klima-
vennlig omstilling av skip. 

• Det er bevilget mer penger til Eno-
va for utbygging av ladestasjoner i 
hele landet, i budsjettet for 2022. 

• Den generelle adgangen til midler-
tidige ansettelser fjernes. Lovend-
ringen ligger til behandling i Stor-
tinget. 

• Sendt forslag på høring om å for-
by innleie som fortrenger faste 
ansettelser. I første omgang i byg-
gebransjen i Oslo, Viken og Vest-
fold. 

• Arbeidet med å utvikle en Norges-
modell for et seriøst arbeidsliv er 
igangsatt. 

• Arbeidet med handlingsplan mot 
sosial dumping i transportsektoren 
har startet. Regjeringen har også 
startet opp arbeidet med å lage en 
ny drosjepolitikk etter den feilslåtte 
drosjereformen høyreregjeringen 
gjennomførte. 

• Kommunene har fått mer ressur-
ser; i form av mer penger til kom-

(Fortsetter på side 8) 

Men først må denne saken få sin kon-
klusjon, og folk som har stått på stand 
må kunne ha sine ord i behold.  
 

Oppdelingen av Viken er ikke et svart/
hvitt spørsmål. Det omhandler 1,2 
millioner innbyggere, viktige tjenester 
og ikke minst nesten 12 000 ansatte. 
Og min bekymring har knyttet seg til 
nettopp dem. Er det virkelig riktig å 
utsette dem for enda en omstillings-
prosess? Hvis svaret på det skal være 
ja, må vi i hvert fall ha med oss de 
tillitsvalgte på laget.  
 

LO i Viken har gitt tydelige tilbakemel-
dinger om at Viken må oppløses. En 
medlemsundersøkelse fra Fagforbun-
det fastslår at mange synes organisa-
sjonen har blitt for stor og at det er 
vanskelig å bli sett og hørt. Kommuni-
kasjon og samarbeid på tvers har blitt 
vanskeligere. Det må ligge i Arbeider-
partiets ryggrad å lytte til så tydelige 
tilbakemeldinger fra dem som har skoa 
på.  
 

Og til slutt handler saken selvfølgelig 

om den politiske dimensjonen. Vi har 

politiske plattformer både på nasjonalt 

og regionalt nivå som forplikter oss. 

Fylkesrådsplattformen sier at vi skal 

legge fram en sak om oppløsning av 

Viken. Regjeringsplattformen sier at vi 

skal gjenopprette Akershus, Buskerud 

og Østfold etter søknad fra fylkesting-

et. At vi skal stemme for den samme 

saken tror jeg de fleste har tatt for gitt. 

***** 

Valg på årsmøtet 2022. 

På årsmøtet har Nordre Follo Arbei-
derparti gjennomført følgende valg: 
 

Styret i Nordre Follo Ap: 
• Leder: Malin Lifvergren 
• Nestleder: Håvard Therkelsen 
• Nestleder: Merete Bellingmo 
• Sekretær: Per Ole Melgård 
• Kasserer: Stian Grøthe 
• Medlemsansvarlig: Liv Borgenholdt 

Rundberget 
• Kvinnekontakt: Eva Haga Rogneflå-

ten 
• 1.varam.: Oddbjørn Lager Nesje 
• 2.varam.:  Anne Grethe Eriksen 
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Nordre Follo Arbeiderparti støtter Fyl-
kesrådets innstilling og anbefaler at 
Viken fylkeskommune søker staten om 
å bli oppløst, og at man gjenoppretter 
de tre fylkene Akershus, Buskerud og 
Østfold. 
 

En endring av fylkesinndeling må un-
derlegges en bedre prosess enn det 
som skjedde med opprettelsen av 
storfylket Viken. En fylkesstruktur må 
bygges på funksjonalitet, men fylkene 
trenger også en legitimitet blant inn-
byggerne. En slik legitimitet kan bare 
etableres når innbyggerne føler tilhø-
righet, og at man føler at fylkeskom-
munen gir egnet nytte.  
 

Tvangssammenslåingen av storfylket 
Viken var et resultat av høyresidens 
sentraliseringsprosess og på tvers av 
fylkenes egne ønsker. Arbeiderpartiet 
har vært tydelig på at dette ikke har 
vært en ønsket sammenslåing med en 
hovedbegrunnelse i demokrati og til-
hørighet.   
 

Arbeiderpartileder Jonas Gahr Støre 
og stortingskandidatene i Østfold skrev 
følgende innlegg i Fredrikstad Blad 11. 
august 2021: «………….I den politiske 
plattformen til fylkesrådet, som er be-
handlet av Viken Arbeiderparti, sier vi 
følgende: Fylkesrådet går fremover 
med det syn at fylket Viken er en lite 
hensiktsmessig konstruksjon. Storting-
et har slått sammen Østfold, Akershus 
og Buskerud mot deres vilje. Med et 
nytt storting etter valget i 2021, vil 
fylkesrådet legge frem en sak for fyl-
kestinget med anmodning til Stortinget 
om å oppløse Viken. En Ap-ledet re-
gjering vil legge dette til grunn. Vi vil 
selvsagt ta utgangspunkt i den tidlige-
re fylkesstrukturen. Det er derfor ikke 
grunnlag for å tvile på vårt standpunkt i 
saken.» 
  

Fagforbundet viser i en høringsuttalel-
se til at over 50 prosent av deres med-
lemmer som arbeider i Viken fylkes-
kommune sier de er lite fornøyd, eller 
svært lite fornøyd, med dagens organi-
sering. 40 prosent svarer at sammen-
slåingen har påvirket arbeidssituasjo-
nen deres negativt, og over 70 prosent 
svarer at de ønsker å oppløse storfyl-
ket. 
 

LO Viken slo fast i sitt vedtak i region-
rådet 6. januar 2022: «LO Viken for-
venter at de politiske partiene med 
klare valgløfter om fylkeskonstellasjo-

nen i Viken, står ved det.»  
 

Buskerud Arbeiderparti vedtok 11. ja-
nuar 2022 en uttalelse om hva Viken 
fylkeskommune må gjøre:   
«1. Det sendes en søknad til Stortinget 
om deling av Viken fylkeskommune. 
2. Viken fylkeskommune deles opp i 
Akershus, Buskerud og Østfold, med 
oppstart 1. januar 2024. 
3…..» 
 

Styret i Østfold Arbeiderparti vedtok 17. 
januar 2022 å anbefale oppløsning av 
Viken fylkeskommune. 
  

Nordre Follo Arbeiderparti mener: 
• at storfylket har gitt en alt for stor 

sentralisering av makt og som ska-
per dårligere kontakt mellom fylkes-
politikere og velgerne, noe som gir 
stor avmaktsfølelse. 

• at størrelsen på Viken skaper for 
stor avstand mellom kommuner og 
fylkesnivået. 

• at alle økonomiberegninger må 
sees i et 100 års perspektiv pga 
sjeldne fylkesendringer. 

• at staten må ta alle kostnader med 
oppløsning av Viken fylkeskommu-
ne. 

• at staten må sørge for at de tre ny-
gamle fylkene får et aktivitetsnivå 
som gir tilstrekkelige inntekter til å 
kunne fungere innenfor de gitte 
rammer. 

 

Til orientering fra kommunestyret i 
Nordre Follo Kommune: 
1. Nordre Follo kommunestyre slutter 

seg til Fylkesrådet i Vikens innstil-
ling om en oppløsning av  Viken 
fylkeskommune, og at de tre fylkene 
Østfold, Akershus og Buskerud 
gjenopprettes. 

2. Fylkesdeling vurderes som den 
beste løsningen for et velfungeren-
de folkestyre, ivaretakelse av inn-
byggernes interesser og leveranse 
av tjenester i et hensiktsmessig 
geografisk område. 

3. Følgende må sikres:  
• Fylkeskommunen må styrke et di-

rekte samarbeid med kommunene i 
fylket, og sikre at fagmiljøene, i til-
legg til høy fagkompetanse, også 
har god kunnskap om lokale forhold. 

• Fylkeskommunen må samarbeide 
tett og godt også med Oslo kommu-
ne, blant annet om regionale planer 
og i byvekstsamarbeidet. 

 

*****  

munekassen og andre tiltak som 
sørger for at kommunene kan an-
sette flere lærere, tilby flere barne-
hageplasser og bygge ut eldreom-
sorgen. 

• 700 millioner kroner til sykehusene, 
slik at vi kan ta igjen behandling-
setterslepet for alvorlige sykdom-
mer som kreft. 

• Regjeringen jobber med å se på 
hvordan fastlegekrisen kan løses. 

• 50 millioner kroner er bevilget til 
lavterskel psykisk helsehjelp i kom-
munene. 

• Arbeiderpartiet ønsker en gradvis 
utvidelse av den offentlige tannhel-
setjenesten med mål om å likestille 
den med andre helsetjenester.  

• Halv pris for tannbehandling for 21- 
og 22- åringer er innført, i tillegg til 
at det er igangsatt flere andre tiltak 
på tannhelse. 

• Kommunene har fått mer midler 
som de for eksempel kan bruke til 
å ansette flere lærere. 

• Det er satt av 113,5 millioner til 
arbeidet med en læreplassgaranti, 
slik at flere får en læreplass å gå 
til. 

• Full momskompensasjon for kultur, 
frivillighet og idrett er innført i bud-
sjettet for 2022. 

• Økt kommuneramme gir større 
muligheter til at kommunene kan 
prioritere gratis utlån av sport- og 
fritidsutstyr. 

• De som tjener mindre enn 750 000 
i året betaler nå mindre i skatt, 
mens de som tjener over betaler 
mer. 8 av 10 har fått lavere inn-
tektsskatt, samtidig sørger vi for at 
de rikeste bidrar med en rettferdig 
andel til fellesskapet gjennom for-
muesskatten. 

• Nærings- og fiskeridepartementet 
har varslet selskapene som de eier 
om viktigheten av moderasjon i 
lederlønninger, og varslet at staten 
vil ha særskilt fokus på dette. 

 
***** 

Høringsuttalelse til Viken 
Fylkeskommune. 
 

På årsmøtet i Nordre Follo Arbeiderparti 
ble følgende høringsuttalelse vedtatt 
med stort flertall: 
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